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artvin iline bağlı Arhavi ilçe-
sinde doğan Erdoğan Cebeci 
(1936-1995) Hukuk Fakültesi 

mezunudur. Çeşitli ilçelerde Kay-
makamlık ve Mülkiye Müfettişliği 
görevlerinde bulundu. 1979 yılında 
Muş Valiliğine atanan Erdoğan Ce-
beci, daha sonraki yıllarda sırasıyla 
Şanlıurfa, Samsun ve Denizli illerin-
de Valilik yaptı.

Erdoğan Cebeci’nin Şanlıurfa Valili-
ği, 25.06.1981- 06.06.1985 tarihleri 
arasındadır. Erdoğan Cebeci’yle 14 
aya yakın bir süre birlikte çalıştık. O, 
en genel ifadeyle vicdanlı, mütevazı, 
merhametli ve hukuka uygun hare-
ket eden bir idareciydi. Hassas bir 
mizacı vardı. İşine çok düşkün, tez 
canlı ve doğal olarak biraz da acele-
ciydi. Özellikle görev dışı münasebet-
lerinde de alçak gönüllü davranışları 
hemen fark edilirdi. Bu değerli va-
sıfları yanında maiyetine güvenen, 
verdiği görevleri takip eden, kayma-
kamlarını teşvik edip destekleyen 
ve çevresinde her bakımdan saygı 
uyandıran çalışkan bir valiydi. 

Vali Bey, kendinden sonraki yıllarda 
önemli gelişmeler gösteren resim 
ve fotoğraf sanatına öncülük etmiş 
bir idarecidir. Vali Erdoğan Cebe-
ci’nin sanatın bu dallarına olan ilgi-
si özellikle resim sanatının sonraki 
yıllarda gösterdiği gelişmelere ba-
kıldığında oldukça dikkat çekicidir. 
Vali Erdoğan Cebeci, Şanlıurfa’da 
yapılan birden çok fotoğraf ve resim 
sergisine öncülük edip desteklemiş-
tir. Onun başlattığı resim çalışmala-

rına, etkileri ve sonuçları itibariyle 
ben de tanıklık ettim. Merhum Vali 
Cebeci’nin bu alandaki çabaları ve 
katkısı, Harran Üniversitesi Öğretim 
Üyesi, değerli bilim insanı, Yrd. Doç. 
Cihat Kürkçüoğlu’nun “Şanlıurfa Va-
lileri” başlıklı yazısında şöyle anlat-
maktadır: 

“Erdoğan Cebeci kültür sanata 
meraklı biri idi. Nihat? abim Ba-
yındırlık Müdürlüğünde fotog-
rafçı kadrosunda görevliydi ve 
aynı zamanda evdeki atölyesin-
de resim çalışıyordu. Erdoğan 
Bey bir vesile ile Nihat? abimle 
tanışmış. Ona “Dairedeki fotoğ-
rafçılık işini herkes yapar. Sen 
resim çalışmalısın” diyerek ken-
disine Valilik binasında bir oda 
tahsis etmiş ve “Bu oda sana 
ait. Burada Valilik için Şanlıurfa 
resimleri çalışacaksın. Daire-
ne de gidip aydan aya maaşını 
alacaksın. Sanatçının mesai sa-
ati olmaz. İstediğin vakit gele-
ceksin, istediğin vakit gidecek-
sin.” Nihat abim böylece 1982 
yılında Valilikteki atölyesinde 
yağlıboya Şanlıurfa resimleri 
çalışmaya başladı. Bu tablolar 
Şanlıurfa Valiliğinin protokol sa-
lonunun duvarlarını süsledi. Bu 
çalışmalar Nihat abimin emekli 
oluşuna kadar sonraki valiler 
Alpaslan Karacan, Tevfik Ziya-
eddin Akbulut ve Şahabettin 
Harput zamanında da devam 
etti. 

Başbakan Bülent Ecevit 1999 yı-
lında Şanlıurfa valiliğini ziyaret 
ettiğinde bu tablolara hayran 
kalmış ve Vali Şahabettin Har-
put’a hemen ressamını sormuş-
tu. Resimlerin Nihat Kürkçüoğ-
lu’na ait olduğu ve Şanlıurfa’da 
resim sanatı dalında önemli 
bir potansiyelin olduğu söyle-
nilmesi üzerine, Başbakan da 
Şanlıurfalı ressamların eserleri-
nin Türkiye Büyük Millet Mec-
lisi salonlarında sergilenmesini 
istemiştir. Böylece Şanlıurfalı 
ressamların eserleri, TBMM’nin 
2000 yılı ekim açılış döneminde 
sergilendi ve bu resimler daha 
sonra Ankara Resim Heykel 
Müzesi salonlarında sanatse-
verlere sunuldu…”

Vali Erdoğan Cebecinin 1980’li yıl-
larda Nihat Kürkçüoğlu’yla başlatıp 
teşvik ettiği “şehir ressamlığı” geniş 
bir sanatçı grubunun yetişmesinin 
de yolunu açmıştır. Başbakan Bü-
lent Ecevit’in 2000 yılının Temmuz 
ayında Şanlıurfa’ya yaptığı ziyaret 
sırasında incelediği Şanlıurfalı res-
samların eserleri onun da dikkatini 
çekmiş ve aynı yılın ekim ayında 
TBMM açılışında bu eserlerin sergi-
lenmesi talimatını vermiştir. 

1 Ekim 2000 tarihinde Başbakan 
Bülent Ecevit’in talimatı ve hima-
yesinde açılan ‘Şanlıurfalı Res-
samlar Sergisi’ Şanlıurfa’da göreve 
başladığım ilk aylara denk geldi ve 
il adına ev sahipliği yaptım. Bugün 
Şanlıurfa’da kök salan resim sanatı-
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nın gelişmesi ve ilerlemesinde 13 yıl 
kesintisiz Şanlıurfa Devlet Güzel Sa-
natlar Müdürlüğü görevini yapan ve 
kendisi de ressam olan Nevin Gül-
lüoğlu’nun özverili çabaları ve ciddi 
katkıları olmuştur. 

Vali Erdoğan Cebeci, insani yönüyle 
ne kadar özenli ve hassas ise görev 
bakımından da bir o kadar ciddi ve 
titizdi. 12 Eylül Askeri Yönetim dö-
neminde, Merkezi Hükümet, mev-
zuat değişiklikleri başta olmak üze-
re birçok konuda yeni düzenlemeler 
yapmaya çalıştığından, doğal olarak 
valilikten görüş sorarlardı. Vali Bey, 
bu talimatlara verilecek cevaba esas 
olmak üzere gelen yazılardan bazıla-
rını, muhtemelen Suruç İlçesi mer-
keze yakın olduğundan, incelemem 
için bana gönderirdi. Valilikten adı-
ma gönderilen yazı ve dokümanla-
rın gereğini acele değil hızlı bir tem-
poda yapar, çoğu zaman da verilen 

süreden önce cevaplandırırdım. İşi 
zamanında, hatta mümkünse ön-
cesinde yapmak benim tüm meslek 
hayatım boyunca önem verdiğim bir 
çalışma tarzı olmuştur. Adıma gön-
derilen yazıların zamanında karşılık 
bulması Vali Bey’in dikkatini çekmiş 
olmalı ki bir gün bana “Kaymakam 
Bey, ben Karadenizliyim ve mısır ek-
meği yediğim için aceleciyim, sen 
niye acelecisin” demişti. Ben de 
“Sayın Valim, benim çalışma tarzım 
bu. Acele değil de hızlı çalışma alış-
kanlığım var. İşin ucunu kaçırmamak 
için onu zamanında yapmaya gayret 
ediyorum, araya zaman girerse yap-
mam gereken işler aksayabilir ve is-
tenilen yanıtı veremem ve mahcup 
olurum” demiştim. 

Vali Erdoğan Cebeci ile 15 ay bir-
likte görev yaptık. Suruç, Şanlıurfa 
merkezine çok yakın olduğu için 
onu daha sık görürdüm. Onca iş ve 

koşuşturmalarım arasında hazırladı-
ğım yazı ve dokümanları beğenmiş 
olmalı ki eski bir Mülkiye Müfettişi 
olarak Teftiş Kurulu Yönetmeliği’n-
deki hizmet süresini tamamladı-
ğımda, müfettişliğe başvurmam için 
birkaç kez telkin ve tavsiyelerde bu-
lundu.

Meslek camiasınca bilindiği üzere 
Vali -Kaymakam ilişkileri her zaman 
bahar havası içinde geçmez(!) Bu 
anlatacağım olay da bunlardan biri-
sidir. Vali Bey’in göreve başladığı ilk 
aylarda istem dışı ve farkına vara-
madığım bir harekete Vali Erdoğan 
Bey’in tepkisi sert oldu. Bu tatsız 
olaya ben sebep oldum. Onun Ma-
kamında bulunduğum sırada elimde 
bulunan anahtarları elimde çevirir-
ken bunların çıkardığı sesin farkında 
olmamam nedeniyle ciddi ve haklı 
bir ikaza maruz kaldım. Olay şöyle 
gelişti: Valilikte yapılan bir toplantı 

1982 yılı Viranşehir Buluşması: Soldan sağa, Hilvan Kaymakamı Taykan Ataman, Suruç Kaymakamı Muzaffer Dilek, Siverek Kaymakamı 
Mehmet Özden, Birecik Kaymakamı Ümit Oltulu, Vali Erdoğan Cebeci, Sol tarafta Vali Yardımcısı Coşkun Ertürk, Viranşehir Kaymakamı Mustafa 
Emiroğlu, Bozova Kaymakamı Cengiz Horuzoğlu ve Ceylanpınar üretme çiftliği yöneticisi (?)...
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sonrasında Suruç’a dönmeden önce 
Vali Bey’in bir emrinin olup olmadı-
ğını sormak için makamına girdim. 
Bu sırada Viranşehir Kaymakamı ve 
sınıf arkadaşım( merhum) Mustafa 
Emiroğlu Vali Bey’e, heyecanla bir 
şeyler anlatmaktaydı. Rahmetli ar-
kadaşım, adeta nefes almadan arka 
arkaya yapıp ettiklerini sıralıyor ve 
konuşma bir türlü bitmiyordu. Vali 
Bey belli etmese de sabırsızlıkla ko-
nuşmanın bitmesini bekliyordu. Kay-
makam arkadaşım yapıp ettiklerini 
anlatması uzayınca, ben de sabırsız-
lanmaya başladım. Tam da bu arada 
elimde bulunan anahtarları farkında 
olmadan ses çıkaracak şekilde salla-
maya başlamışım(?) Vali Bey, bıkkın, 
ancak nezaketle Kaymakamı Mus-
tafa Emiroğlu’nu sabırla dinlemeye 
çalışırken anahtarların çıkardığı ses 
onu çok öfkelendirmiş olmalı ki bana 
dönerek “Kaymakam Bey, koy onları 
cebine” diye sert bir tepki gösterdi. 
Bu tepki bana göre öfkenin yön de-
ğiştirmesiydi(?) Vali Bey haklıydı. Bu 
sert ikaz üzerine, arkadaşıma açık 
etmesem de içimden, “lafı neden 
bu kadar uzatıyorsun”, anlamında 
kızgınlıkla baktım(!). Hava biraz deği-
şince Mustafa Emiroğlu konuşmasını 
bitirdi. Bunu fırsat bilip “Sayın Valim 
bir emriniz yoksa Suruç’a dönmek 
istiyorum” dedim. Vali Bey muhte-
melen benim kırıldığımı düşünerek 
gönlümü almaya çalıştı. Bir süre ya-
nında tutmak için ilçeyle ilgili bir şey-
ler sordu. Hatalı olan bendim ve dav-
ranışımın farkına varınca yaptığım 
istem dışı hareketimi çok yadırgamış 
ve utanmıştım. 

Bazı idareciler yapacakları işler hak-
kında önceden üst makamları yete-
rince bilgilendirmedikleri için veya 
onların gündemiyle paralel gündem 
oluşturmadıkları için işle ilgili so-
runlarını veya icraatlarını aktarırken 
zorlanabiliyorlar. Üst konumdaki 
makam sahibi de evveliyatını bil-
mediği konuları anlamakta ve dinle-
mekte zorlanabiliyor. Bu durum sa-
dece kaymakamlarla ilgili de değil. 

Valiler de benzer davranışlar içinde 
olabiliyorlar. Böyle bir vali davranı-
şına mülkiye müfettişliği kadrosuyla 
İçişleri Bakanlığı Genel Sekreterliği 
yaptığım sırada Bakan Bey’e evrak-
ları imzalatırken bizzat tanık oldum 
ve merhum Emiroğlu’nun benzer 
çabalarını anımsadım. Kaymakam-
lık yaptığım yıllarda doğrudan va-
lilerden bitecek işler hariç hiçbir 
sorunu onlara taşıma çabası içinde 
olmadım. Vali’ye bir emrinin olup 
olmadığını sormakla güdülen amaç 
da ona intikal eden bir sorun varsa 
onu öğrenmek ve varsa bu konuyla 
ilgili talimatını almak olmalı.

Vali Bey meslektaşlar arsındaki iliş-
kilere çok önem verirdi. O, vali yar-
dımcıları ve kaymakamları eş ve ço-
cuklarıyla birlikte, sosyal imkanları 
iyi olan bir ilçede bir araya getirirdi. 
Viranşehir (Ceylanpınar), Siverek ve 
Birecik ilçelerinde toplandığımızı 
hatırlıyorum. Böylece meslek men-
supları arasındaki ilişkileri de canlı 
tutmaya ve mesleki kaynaşmayı 
sağlamaya çalışırdı. 

Birlikte çalıştığımız süre içinde be-
nim sebep olduğum ve yukarıda 
anlattığım olay dışında, bir vali yar-
dımcısının muhakkik olarak yaptı-
ğı görevden kaynaklanan toplam 
iki tatsız duruma muhatap oldum. 
Yani birisi benden diğeri de vali yar-
dımcısının muhakkiklik görevindeki 
özensizliğinden kaynaklandı. 

İkinci tatsız olayda şuydu: Sıkıyö-
netim Komutanlığına benimle ilgili 
gönderilen isimsiz ve imzasız ih-
bar mektubundaki konuların ince-
lenmesi ve soruşturulması görevi, 
muhakkik olarak atanan vali yar-
dımcısına verildi. Erdoğan Bey, bu 
incelemeyi mülkiye müfettişleri va-
sıtasıyla da yaptırabilirdi. Kendisi de 
eski bir müfettiş olduğundan benim 
daha çok üzülüp yıpranmamı iste-
memiş olmalı ki bu yolu kullanmadı. 
Ancak muhakkik olarak görevlendi-
rilen Vali Yardımcısı’nın, dönemin 
ruhuna uygun bir biçimde abartılı 

soruşturma yapması, benim açım-
dan, Suruç’ta daha olumsuz bir hava 
yarattı. Muhakkik olarak ilçeye ge-
len meslektaşım, bilgisine başvuru-
lacakları ve tanıkları sokakta kuyruk 
oluşturacak şekilde topladı. Özen-
sizce yürüttüğü bu görevin uygulan-
ma şekli ve usulü beni ister istemez 
rahatsız etti. İhbar mektubunda yer 
alan 25 konudan hiçbirinin gerçekle 
ilgisi olmadığından sonunda benim 
lehime bir inceleme raporu yazıldı. 
Ancak ben, şikâyetten değil de şikâ-
yetin aydınlatılması için uygulanan 
yöntemden çok rahatsız oldum. Bu 
olay, benim meslek hayatımda, bu 
gibi konularda daha dikkatli hareket 
etmeme vesile oldu.

Maruz kaldığım muhakkik uygu-
lamasından edindiğim olumsuz 
deneyimle(!) Mülkiye Müfettişi ve 
Vali olarak görev yaptığım yıllarda 
olabildiğince dikkatli hareket ettim. 
Mülkiye Müfettişi olarak teftiş, ince-
leme ve soruşturmalarımda içinde 
yetiştiğim mesleki teamüllere ve il-
kelere olabildiğince uydum ve mes-
lektaşlarımı üzecek davranışlardan 
uzak durmağa çalıştım.

Örneğin, Mülkiye Müfettişliği yıl-
larımda Beypazarı Kaymakamı M…
ın eşini tanık olarak dinlemem ge-
rektiğinde ve ifadeyi yeminli katip-
le almam gerekirken, kaymakamın 
ilçede prestiji sarsılmasın diye bu 
yola gitmedim. Bunun yerine, Ceza 
Muhakemeleri Usul Kanunundaki 
yemin metnini ifade istem yazısına 
ekleyip cevap verilmesini istediğim 
soruları gönderdim ve yemin metni-
ni okuduğunu belirterek el yazısıy-
la ifadesini yazmasını istedim. Aynı 
özeni valilerle ilgili yaptığım görev-
lerde de gösterdim.

Valilik yıllarımda ise hiçbir kayma-
kamın ilçesine muhakkik gönder-
medim. Kaymakamlarla ilgili şika-
yetlerin tamamını il merkezinde 
inceledim veya incelettim. Ayrıca, 
mülki idare amirleriyle ilgili hiç mül-
kiye müfettişi talebim de olmadı. 
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Esasen iddiaların tamamının, dosya 
ve belgeler valiliğe getirtilerek in-
celenmesinin önünde herhangi bir 
engel bulunmamaktadır. Yaptığım 
uygulama da bu yönde oldu. Olsa 
olsa teknik konularda bilirkişi gö-
revlendirilebilir ki bu da mülki idare 
amirlerini yıpratmaz.

Vali Erdoğan Cebeci Bey’le ilgili bir 
başka anım da Halep Valisi ve be-
raberindeki heyete verilen resmi 
yemek sırasındaki olayla ilgilidir. Vali 
Bey’in göreve başlamasından kısa 
bir süre sonra Halep Valisi ve be-
raberindeki resmi heyet hoş geldin 
ziyareti amacıyla (o zamanki adıyla) 
Urfa’ya geldiler. Konuk Heyeti Su-
ruç (Mürşit Pınar) Hudut Kapısında 
karşıladık. Yaklaşık 40 kilometrelik 
yolculuktan sonra misafirler valilik 
makamında kabul edildiler. Halep 
valisi ve beraberindeki resmi he-
yet, Valilik Makamında Vali Bey’e 
hoş geldiniz ziyareti yaptıktan son-
ra Urfa merkezinde çeşitli yerlerde 
gezip incelemelerde bulundular. 
Bu geziye Erdoğan Bey de katıldı. 
Daha sonra Halep Valisi ve bera-
berindekilere geceleyecekleri TUR-
BAN Otelinde akşam yemeği verildi. 
Merhum Seyfettin Sucu’nun Türkçe 
ve Arapça türküleri eşliğinde yemek 
devam ederken, bir ara misafirlerin 
kendi aralarında yoğun bir konuşma 
trafiği başladı. Ne olduğunu anla-
maya çalışırken mesele anlaşıldı. 
1981 yılında yapımına hız verilen 
Atatürk Barajı hakkında bir şeyler 
öğrenmeye çalışan istihbaratçılar, 
bizim tercümanlığımızı yapan kişiyi, 
yerinde bir tabirle öttürmüşler(!) 

Suruç Halk Eğitim Müdürlüğü gö-
revini de yapan bu tercüman, baş-
lamış övünmeye. Barajın özellikle-
rinden bahsederken konu, Atatürk 
Barajı tamamlandığında Fırat Neh-
ri’nin suyunun kesilip kesilemeyece-
ği noktasına gelmiş. Bizim tercüman 
da “Elbette kesilir ve Suriye’ye su 
gönderilmez” deyince, Halep Valisi-
nin gözüne girmek isteyen El Muha-
berat elemanları bu durumu Halep 

Valisi’nin heyetinde bulunanlardan 
yetkili birine aktarmış olmalılar ki 
Halep Valisinin tercümanı, bu konu 
hakkında aydınlatılmak ve bilgilen-
mek istediklerini, söyledi. Vali Bey, 
aniden gündeme gelen bu konu 
hakkında kısa bir tereddüt geçirdi. 
Çünkü Fırat nehri üzerinde yapılan 
Atatürk Barajı ziyaret gündeminde 
olan bir konu değildi. Ayrıca Vali 
Bey Urfa’ya kısa süre önce gelmişti 
ve yapılan ziyaret ise bir nezaket ve 
hoş geldiniz ziyaretiydi. Buna rağ-
men konuk heyet, konuyu ısrarla 
deşmeye başladı. Bizim tercümanın 
gevezeliği, gündemde olmayan bir 
konuda Vali Bey’i müşkül durum-
da bırakmıştı. Konuşmalar ve bilgi 
edinme ısrarları bir türlü bitmedi. 
Vali Bey, aniden gündeme gelen tat-
sız gelişmeden ve lafın uzamasın-
dan sıkılmaya başladı. Bu aşamada 
Vali Beyden izin isteyerek Halep Va-
lisi’nin tercümanı duymayacak şe-
kilde, “Sayın Valim, bu ziyaretin ‘hoş 
geldiniz ziyareti’ olduğunu, konuk 
heyetin ziyaret talebi yazısında, bilgi 
alınmak istenilen konuyla ilgili gün-
dem maddesi bulunmadığını, arzu 
ediliyorsa bu konuyla ilgili bilgileri 
Suriye Dışişleri Bakanlığı tarafından 
diplomatik yolla Türkiye Dışişleri Ba-

kanlığından talep edebileceklerini 
söyleyebiliriz, Tercüman’ın yetkisini 
aşarak söylediği sözlerin herhangi 
bir anlamı olmadığını da ekleyebi-
liriz” dedim. Erdoğan Bey bunun 
üzerine arzu edilmesi halinde diplo-
matik yolla açıklama bilgi alabilecek-
lerini söyleyerek tartışılan konuyu 
kapattı. Vali Bey’in bu açıklamalar-
dan Halep Valisi memnun olmasa 
da tartışmanın devam etmeyeceği 
anlaşıldı. Sorumsuz ve ağzı gevşek 
bir tercüman’ın saçmalıkları, geceyi 
berbat etmesinin yanında Vali Bey’i 
de oldukça zor durumda bırakmıştı. 

Ben tartışmanın yaşandığı tarih iti-
bariyle hudut makamları arsında 
yapılan görüşmeler konusunda bir 
miktar daha deneyim sahibiydim. 
Suruç Kaymakamlığında göreve baş-
ladıktan sonra çeşitli hudut olayları 
münasebetiyle Ayn-el Arap Mıntıka 
Müdürü ile 3-4 kez resmi görüşme 
yapmıştık. Geçen süre zarfında Suri-
ye ve Türkiye Hudut Makamları ara-
sındaki ilişkileri düzenleyen Halep 
Protokolü’nü incelemiş bulunuyor-
dum. Suriyeliler Fransız diplomasi 
geleneğine göre yetiştikleri için bu 
tarz görüşmelerde oldukça ısrarcı 
davranırlardı. Ayrıca eski Osmanlı 
tebaası olmanın kompleksiyle ba-
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zen bu ısrarlı tutumlar çekilmez 
hale de gelebilirdi. Bu gibi durum-
larda, sorun mülakat talep yazısında 
yer alıyorsa konuşulur, ancak somut 
olaylar hariç genellikle herhangi bir 
sorun da çözülmezdi. Bu gibi du-
rumlarda, her iki tarafça da “bakarız 
ederiz” denilerek geçiştirme yolu 
denenirdi. Şanlıurfa’daki resmi ye-
mekte de benzer yöntem uygulana-
rak mevzu geçiştirildi.

Son anım da İçişleri Bakanı Selahat-
tin Çetiner’i ve beraberinde gelen 
Bakanlık üst düzey bürokratlarının 
Suruç’a yaptıkları denetim amaçlı 
ziyaretleriyle ilgilidir. Suruç’tan ay-
rılmama az bir süre kalmıştı. Ben de 
tayin havasına girmiştim. Bir gün Er-
doğan Bey beni aradı. “3 gün sonra 
İçişleri Bakanı Selahattin Çetiner’in 
Urfa’ya geleceğini, daha sonra da 
Suruç’a gelip Kaymakamlıkta ve 
Mürşitpınar Seyyar Jandarma Ta-
buruna bağlı birliklerde denetim 
yapacağını, bundan önce Seyyar 
Jandarma Taburunda öğle yemeği 
yenileceğini; Bakan Bey’in acıyla 
arasının olmadığını ve hazırlanacak 
menüde acı biberin çok az kullanıl-
masına dikkat ederek gerekli hazır-
lıkları yapmamı,” bildirdi. Vali Bey’in 
bu telefonundan sonra Suruç’ta en 
iyi kebap yapan iş yerinin sahibini 
ve aşçısını buldurdum. Onlarla ge-
len konuklara ikram edilecek yemek 
çeşitleri üzerine konuştuk. Lokan-
tanın sahibi bana, “Kaymakam Bey 
koyunların sırt etleri birkaç gün pi-
yasaya verilmesin ve biz alalım, bu 
konuda belediye zabıtası bize yar-
dımcı olsun” dedi. Belediye Başkan-
lığı görevi de üzerimde olduğundan 
zabıtanın birini bu işle görevlendir-
dim. Ana yemek ve çorba, tatlı vs. 
belirlendi ve hazırlıklar yapıldı.

Vali Bey’in bildirdiği üzere üç gün 
sonra Suruç’a gelen İçişleri Bakanı 
Selahattin Çetiner’e, Vali Erdoğan 
Cebeci ile Teftiş Kurulu Başkanı Kad-
ri Aydoğan, Mahalli İdareler Genel 
Müdürü Seyfettin Naliş ve Emniyet 
Genel Müdürü Fahri Görgülü’ nün 

de aralarında bulunduğu beşten 
fazla üst düzey bürokrat eşlik et-
mekteydi. Yemek başlayınca, ben 
misafirleri yerleştirirken, benim 
oturacağım yere, üst düzey bir bü-
rokrat oturmuş bulunduğu için 
biraz uzakta kalmıştım. Bakan Sela-
hattin Çetiner beni işaret ederek ya-
nına çağırdı ve benim oturmam ge-
reken yere oturan Genel Müdürden 
sandalyenin boşaltılmasını, istedi. 
Yemek sırasında Suruç’la ilgili bilgi 
aldı ve bazı sorular sordu. Ben de 
yanıtladım. Bunlardan biri de “Su-
ruç” adının kaynağına ilişkindi.

Yemekten sonra Kaymakamlığa gi-
dildi. Bakan, arşiv, depo ve bürolara 
hızlıca göz attı ve Mürşitpınar sınırına 
gidip Seyyar Jandarma Bölüğünde 
inceleme yapmak üzere dışarı çıktı. 
Bakan Bey’le birlikte araçlara doğru 
yürürken, yemeği beğenip beğenme-
diğimi öğrenmek için önüme çıkan 
Aşçı Müslim’i gördüm. Kebap ve çor-
ba hissedilir derecede acı yapılmıştı. 
Bakan Bey, yanındakilerle konuşurken 
bir ara fırsat bulup kızgınlıkla, “Ben 
sana ne dedim, kebap ve çorba acı 
olmuş” deyince, Aşçı; “Kaymakam 
Bey sadece 50 gram biber attım” de-
mesin mi (?) Konuşmanın devamını 
dinlemeye fırsat vermeden, aceleyle 
maiyetindeki üst düzey bürokratlarla 
konuşmakta olan Bakan Bey’in yanına 
gittim. Çok dikkat edilmesi için yaptı-
ğım ön ikaza rağmen yemeklerin acı 
olmasından kuşkusuz çok tedirginlik 
duydum. Titizlikle yaptığım hazırlığa 
rağmen, en baştan dikkat çekilen ve 
en istenilmeyen işin yapılması beni 
hem üzdü hem de endişelendirdi. 
Vali Erdoğan Bey’e karşı mahcup ol-
muştum. Bakan Bey ayrıldıktan sonra, 
Erdoğan Bey’e, “Efendim, yemekler-
de biberi biraz fazla kullanmışlar, bir 
miktar acı olmuş, size karşı mahcup 
oldum” deyince, Vali Bey, gülerek ben 
de endişe ettim, ama acı olsa da güzel 
olmuş, Bakan Bey çok beğendi” dedi. 
Bu söz üzerine tüm yorgunluğum ve 
gerginliğim yok oldu. Nasıl rahatladım 
anlatamam… 

Vali Erdoğan Cebeci ile yıllar sonra 
İçişleri Bakanlığında karşılaştık. 1991 
senesiydi. Bu sırada Mülkiye Müfet-
tişi olarak görev yapmaktaydım. Te-
sadüfen Bakanlığın koridorunda kar-
şılaştık. Ayak üstü karşılıklı kısa süreli 
bir sohbetimiz oldu. “Muzaffer, nasıl-
sın, Mülkiye Müfettişliğinden mem-
nun musun?” dedi. Ben de “Sayın 
Valim, Mülkiye Müfettişliğinde yedi 
yılı doldurdum, vali olamadım anla-
mında, evde kaldık (!)” dedim. Bu-
nun üzerine, “Öyle düşünme, bu bir 
taktir ve kısmet işidir” diyerek beni 
teselli etti. Benim Mülkiye Müfettiş-
liği görevim, bu tarihten sonra dokuz 
yıl daha sürecekti.

Merhum Vali Erdoğan Cebeci, Mül-
kiye Müfettişliğinden geldiği için 
onunla birlikte görev yaparken hiç 
zorlanmadım. Askeri İdare olmasına 
rağmen hukuk dışında hiçbir talebi 
olmadı. Vicdanlı, mütevazı ve em-
pati yapan bir valiydi. 2000 yılında 
Şanlıurfa’da göreve başladığımda, 
onun zamanında göreve alınan ve 
hala Vali Konağında çalışmaya de-
vam eden Mehmet Efendi’yle Vali 
Bey hakkında bir vesile ile sohbet 
ettim. Erdoğan Bey’in geçmişte 
valim olduğunu ve kendisini sevip 
saydığımı söyleyince onun yüzün-
de beliren sıcak ve sevecen ifadeyi 
hala anımsıyorum. Vali Konağı o ta-
rihlerde oldukça şehrin dışındaki bir 
tarla içinde yapıldığı için Vali Erdo-
ğan Bey’in yaşadığı mahrumiyeti ve 
konakta çalışanlara karşı gösterdiği 
ilgiyi ve sevgiyi anlatmıştı. 

Merhum Valimin ismi, Siverek ilçe-
sindeki Mehmet Erdoğan Cebeci İl-
köğretim Okulu’nda yaşatılmaktadır.

Merhum Valim Erdoğan Cebeci’nin 
ışığı bol mekânı Cennet olsun. Şair 
Baki’nin dediği gibi, “Avazeyi bu âle-
me Davut gibi sal, bu kubbede Baki 
kalan hoş bir seda imiş” diyerek bi-
tireyim. 
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